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W wyniku wymiany korespondencji z rzecznikiem prasowym Prokuratury Regionalnej w Lublinie w
sprawie tzw. Å›ledztwa janowskiego dowiedziaÅ‚em siÄ™ kilku ciekawych faktów, którymi siÄ™ z
PaÅ„stwem podzielÄ™. A jednoczeÅ›nie jestem zmuszony dokonaÄ‡ kolejnego sprostowania.

OtóÅ¼ kiedy ostatni raz o tym pisaÅ‚em, a byÅ‚o to 23 lipca 2022 (&bdquo;To nie ten prokurator
&ndash; sprostowanie&rdquo;), poinformowaÅ‚em, Å¼e Å›ledztwo w sprawie tzw. paleÅ„ janowskich
koni nie prowadzi pani prokurator Agnieszka Adamowicz, a ktoÅ› inny. Pani Adamowicz zaÅ› nadal
prowadzi ciÄ…gle przedÅ‚uÅ¼ane Å›ledztwo w sprawie rzekomej niegospodarnoÅ›ci w Stadninie
Koni Janów Podlaski w czasach, kiedy jej prezesem byÅ‚ Marek Trela. Tak zrozumiaÅ‚em pismo,
jakie przysÅ‚aÅ‚ mi wówczas rzecznik prasowy prokuratury. Å»Ä…daÅ‚ bowiem, abym sprostowaÅ‚
informacjÄ™, Å¼e pani Adamowicz prowadzi Å›ledztwo, w którym pojawiÅ‚ siÄ™ nowy wÄ…tek
&ndash; tzw. paleÅ„. Z korespondencji z obecnym rzecznikiem prasowym Prokuratury Regionalnej w
Lublinie, prokuratorem Andrzejem JeÅ¼yÅ„skim (przy okazji dziÄ™kujÄ™ za dodatkowe
wyjaÅ›nienia) wyÅ‚ania siÄ™ inny obraz.OtóÅ¼ Å›ledztwo jest jedno, a nowy wÄ…tek tzw. paleÅ„
zostaÅ‚ do niego doÅ‚Ä…czony. Prowadzi je nowy prokurator. Zarówno doÅ‚Ä…czenie nowego
wÄ…tku Å›ledztwa, jak i zmiana prowadzÄ…cego je prokuratora nastÄ…piÅ‚a jakiÅ› czas temu. To
tak w najwiÄ™kszym skrócie. A teraz czas na szczegóÅ‚y. BÄ™dÄ™ cytowaÅ‚ fragmenty pisma
rzecznika prasowego prokuratury. Oto pierwszy z nich: Åšledztwo RP I Ds. 9.2016 pozostaje na
biegu, prowadzone jest w sprawie. Tym postÄ™powaniem objÄ™to zarówno czyny z art. 296
par 1 i 3 kk, jak i z art. 35 ust. 1a ustawy o ochronie zwierzÄ…t, który penalizuje znÄ™canie
siÄ™ nad zwierzÄ™ciem. ArtykuÅ‚ 296 kodeksu karnego opisuje szeroko rozumianÄ…
niegospodarnoÅ›Ä‡. Chodzi o rzekomÄ… niegospodarnoÅ›Ä‡ w janowskiej stadninie za czasów
Marka Treli. A w przypadku art. 35 ustawy o ochronie zwierzÄ…t chodzi o tzw. palenie janowskich
koni w czasie, kiedy wspomniana ustawa juÅ¼ tego zabraniaÅ‚a. PostÄ™powanie prowadzone
jest w sprawie, co oznacza, Å¼e nikomu nie przedstawiono zarzutów. To siÄ™ nie zmienia od
poczÄ…tku tego Å›ledztwa. A jak siÄ™ ono zaczÄ™Å‚o? PostÄ™powanie wszczÄ™to w dniu 17
marca 2016 r. w Prokuraturze OkrÄ™gowej w Lublinie w oparciu o zawiadomienie zÅ‚oÅ¼one
przez Prezesa Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych. Wówczas tym prezesem byÅ‚ Waldemar
HumiÄ™cki, który po dÅ‚uÅ¼szym okresie kiedy to nie peÅ‚niÅ‚ tej funkcji, obecnie ponowie kieruje
tÄ… instytucjÄ…. Tyle Å¼e obecnie jest to KOWR. JeÅ›li chodzi o nowy wÄ…tek Å›ledztwa, tzw.
paleÅ„ janowskich koni, to &hellip; pojawiÅ‚ siÄ™ w materiale dowodowym od dnia 25 stycznia
2021 r. A dlaczego siÄ™ pojawiÅ‚? CzynnoÅ›ci realizowane w zakresie czynu z art. 35 ust. 1a
ustawy o ochronie zwierzÄ…t nie byÅ‚y wynikiem zawiadomienia NIK, lecz wÅ‚asnych
ustaleÅ„ poczynionych w toku Å›ledztwa (jeden ze Å›wiadków wskazaÅ‚, iÅ¼ w Stadninie co
najmniej do 2010 roku, znakowano konie, mimo ustawowego zakazu). W zwiÄ…zku z tym
zaÅ¼Ä…dano dokumentacji wszystkich koni urodzonych do 2016 r., z której wynikaÅ‚o, iÅ¼
rzeczywiÅ›cie na ich ciele byÅ‚y Å›lady wypalania. Ciekawe, kto byÅ‚ tym Å›wiadkiem, który
zwróciÅ‚ na to uwagÄ™? Ja mam pewne podejrzenia. A jak PaÅ„stwo sÄ…dzÄ… &ndash; kto byÅ‚
tym sygnalistÄ…? JeÅ›li chodzi o prokuratora prowadzÄ…cego janowskie Å›ledztwo, to do 20
grudnia 2020 r. prowadziÅ‚a je Agnieszka Adamowicz, a od 21 grudnia &ndash; prowadzenie
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postÄ™powania przejÄ™Å‚a Pani prokurator Joanna BeÅ‚z. Jak mogÅ‚em przeczytaÄ‡ w innym
fragmencie korespondencji otrzymanej od rzecznika prasowego: do zmiany referenta
postÄ™powania doszÅ‚o z powodów organizacyjnych. Jakie to powody &ndash; niestety, nie
udaÅ‚o mi siÄ™ ustaliÄ‡. Przypomnijmy, Å¼e pani BeÅ‚z jest juÅ¼ trzecim prokuratorem, który
prowadzi to Å›ledztwo. Pierwszy, Bartosz KoÅ‚szut, kiedy po dwóch latach chciaÅ‚ umorzyÄ‡
postÄ™powanie, gdyÅ¼ nie znalazÅ‚ dowodów na niegospodarnoÅ›Ä‡, zostaÅ‚ od Å›ledztwa
odsuniÄ™ty, a do tego zdegradowany. Co polegaÅ‚o na odesÅ‚aniu go do prokuratury niÅ¼szego
szczebla, skÄ…d w drodze oddelegowania trafiÅ‚ do wyÅ¼szego piÄ™tra. Warto zwróciÄ‡
uwagÄ™, Å¼e taka procedura &ndash; Å¼e prokuratora siÄ™ nie awansuje, lecz oddelegowuje do
wyÅ¼szej jednostki, jest rodzajem krótkiej smyczy, dziÄ™ki której Zbigniew Ziobro i jego
pomocnicy mogÄ… wywieraÄ‡ presjÄ™ na danego oddelegowanego delikwenta. JeÅ›li nie
bÄ™dziesz prowadziÅ‚ Å›ledztwa tak jak sobie Å¼yczymy, bÄ™dziesz próbowaÅ‚ wykazywaÄ‡
siÄ™ niezaleÅ¼noÅ›ci, to wrócisz tam, skÄ…d przyszedÅ‚eÅ›, a wiÄ™c piÄ™tro niÅ¼ej. Niestety,
to dziaÅ‚a. Prokuratura jest tym dziaÅ‚em caÅ‚ego demolowanego przez PiS aparatu
sprawiedliwoÅ›ci, który jest zdemolowany w najwiÄ™kszym stopniu. Jest w bardzo duÅ¼ym
procencie w rÄ™kach Ziobry. OczywiÅ›cie sÄ… uczciwi prokuratorzy, którzy próbujÄ… zachowaÄ‡
niezaleÅ¼noÅ›Ä‡, ale jest ich coraz mniej. Bo spotykajÄ… ich szykany. KiedyÅ› napisaÅ‚em, Å¼e
janowskie Å›ledztwo bÄ™dzie prowadzone tak dÅ‚ugo (bez koÅ„cowej konkluzji), jak dÅ‚ugo
bÄ™dzie rzÄ…dziÄ‡ PiS. I jesteÅ›my blisko tej sytuacji. Åšledztwo zostaÅ‚o przedÅ‚uÅ¼one do 9
lipca 2023 r. - kontynuacja przesÅ‚uchaÅ„ Å›wiadków i oglÄ™dzin koni, oczekiwania na
realizacjÄ™ wniosków o miÄ™dzynarodowe pomoce prawne i Europejskimi Nakazami
Dochodzeniowymi (cytujÄ™ dosÅ‚ownie, choÄ‡ coÅ› jest nie tak z odmianÄ…). To
przedÅ‚uÅ¼enie Å›ledztwa do 9 lipca tego roku jest juÅ¼ kolejnym, bodaj 16-tym przedÅ‚uÅ¼eniem.
I zaÅ‚oÅ¼Ä™ siÄ™, Å¼e nie zostanie zakoÅ„czone, czy to umorzeniem czy to skierowaniem aktu
oskarÅ¼enia do sÄ…du, owego 9 lipca. Bo wybory bÄ™dÄ… kilka miesiÄ™cy póÅºniej. A nie o
jakieÅ› wnioski koÅ„cowe w tym Å›ledztwie chodzi, a oto by &bdquo;goniÄ‡ króliczka&rdquo;.
Chodzi o to, aby stwarzaÄ‡ pozory szukania argumentów na potwierdzenie haniebnych sÅ‚ów
byÅ‚ego ministra rolnictwa, Krzysztofa Jurgiela: &bdquo;za zÅ‚odziejstwo zwolniÅ‚em&rdquo;. Za te
sÅ‚owa Marek Trela chciaÅ‚ pozwaÄ‡ do sÄ…du byÅ‚ego ministra, ale ten najpierw schowaÅ‚ siÄ™
za immunitetem poselskim, a obecnie chroni go immunitet europosÅ‚a. CaÅ‚a sprawa z
przedÅ‚uÅ¼aniem w nieskoÅ„czonoÅ›Ä‡ janowskiego Å›ledztwa jest dobrÄ… ilustracjÄ… bardzo
waÅ¼nego i groÅºnego faktu. Im dÅ‚uÅ¼ej w naszym kraju rzÄ…dzi PiS, tym bardziej udaje siÄ™
im podporzÄ…dkowywanie sobie aparatu sprawiedliwoÅ›ci. JeÅ›li po jesiennych wyborach
rzÄ…dzÄ…cy utrzymajÄ… siÄ™ przy wÅ‚adzy, to bÄ™dzie pozamiatane. Demolka posunie siÄ™
dalej. Niestety, bardzo duÅ¼a czÄ™Å›Ä‡ naszego spoÅ‚eczeÅ„stwa tego nie rozumie. WidziaÅ‚em
ostatnio wynik badaÅ„ sondaÅ¼owych, w których pytano tych, którzy poprzednio gÅ‚osowali na PiS,
a teraz, rozczarowanych rzÄ…dami &bdquo;zjednoczonej prawicy&rdquo; deklarujÄ…, Å¼e albo nie
bÄ™dÄ… gÅ‚osowaÄ‡ w ogóle, albo zagÅ‚osujÄ… na inne ugrupowania. Odpowiadali na kilka
pytaÅ„, co konkretnie staÅ‚o siÄ™ powodem ich rozczarowania. OczywiÅ›cie najwiÄ™cej procent
odpowiedzi padÅ‚o na kwestie ekonomiczne: inflacja, droÅ¼yzna, itp. Na pytanie zaÅ›, czy
powodem ich rozczarowania jest moÅ¼e podporzÄ…dkowywanie sobie przez rzÄ…dzÄ…cych
aparatu sprawiedliwoÅ›ci, padÅ‚o ZERO odpowiedzi! To znamienne, Å¼e duÅ¼a czÄ™Å›Ä‡
spoÅ‚eczeÅ„stwa nie rozumie, jak groÅºne dla demokracji, a tym samym dla obywateli, jest
podporzÄ…dkowywanie aparatu sprawiedliwoÅ›ci rzÄ…dzÄ…cym. To wstÄ™p do dyktatury. 
MoÅ¼emy to zatrzymaÄ‡ jesieniÄ… przy urnach wyborczych.Marek Szewczyk
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